
Referat fra møte 16 09 2019 

 

Møtet ble ledet av president Malcolm. 

Det var litt flere på møtet enn forrige mandag. Gledelig. 

Presidenten minnet om Distriktskonferansen i Sandefjord 4.-6. september neste år. 

Ingen fødselsdager. 

 

3-minuttet skulle vært holdt av Svein Toverud. Han hadde meldt forfall, så 

Andreas Botne steppet inn og fortalte om hvordan bonden har det dette året. 

Året i fjor var ekstremt tørt og vanskelig. Foret til dyra var utfordrende. Han har ca 100 dyr, hvorav 

45 melkekyr. I år har det vært bra! Litt mye nedbør nå på slutten. Men bra. Litt vanskelig å få levert 

alt kornet! 

 

Hovedemnet denne kvelden var om arbeidet ved Midgard Vikingsenter. (MVS). 

Foredraget ble holdt av Anne Jæger, som har vært ansatt der i 2 år. Hun er egentlig utdannet biolog. 

Hovedarbeidet denne sesongen har vært opplegget for Den Kulturelle Skolesekken (DKS). 

Det har vært et engasjement for 3000 elever på 6. skoletrinn. DKS, som startet i Sandefjord, ble 

opprettet i 2001, og er et enestående opplegg for skoler over hele verden. Kjempeidé. 

Tanken er at skoleelever skal møte kultur: Film, kulturer, litteratur, musikk, scenekunst og visuell 

kunst. - Omsetningen på over 500.000 millioner kroner årlig!! 

DKS er på MVS. - En dag med vikinghistorie med praktiske aktiviteter. 

 

Formidlingen er delt mellom Kaupang i Tjølling, og Midgard, i Borre. 

Elevene liker stort sett rollespill. Ingen ønsker digitale opplegg (iPad, PC-spill, dataspill, etc..). 

Elevene liker det gamle og ukjente. 

Utstillinger er ikke så populært. Det minner for mye direkte om skole, synes de. 

Det er noen kjønnsforskjeller i aktivitetene de kommer i kontakt med. 

F.eks. «Slindring», -å lage vennskapsbånd, - liker guttene godt, med jentene enda mer. 

Stokkekløyving liker guttene best. Det er hardere arbeid, og det er populært for dem å bli vant med 

tøffere verktøy. 

Læring i fellesskap er populært, gjennom praktiske oppgaver. 

 

DKS har i år fått Gaia Båtlag som samarbeidspartner. Om Maritim historie. 

Da var Malcolm og guttene hans veldig aktive og entusiastiske. Arbeidet ble satt i gang 21. mai. 

Der ble det rollespill, som alle likte godt: - Det dreide seg om to høvdinger som skulle samarbeide, - 

eller krangle. De måtte lytte, argumentere, og (helt) bli enige. 

Andre oppgaver var plankeproduksjon på vikingevis, - med tidsriktig verktøy. 

Og ombord, - og på tur med Gaia. «Kystarena» var uvurderlige venner for hele prosjektet. 

 

Elevenes tilbakemeldinger var stort sett positive. De var fornøyd med det meste. 

Bare 6% skrev noe negativt om besøket, og det var i hovedsak relativt enkle saker. 

 

Det var noen spørsmål om driften ved MVS. 

Svar: Det er fint å se gjenstander på Midgard, som ikke sendes til Oslo. (Mye havner der!) 

Der er over 30 arrangementer i året. 

Omvisninger på Borrehaugene er det mange som benytter. 

De ønsker besøkende fra utlandet. 

Anne beklaget at hun hadde glemt å ta med programtrykksak. 

Som takk for besøket fikk hun overrakt den vanlige flaske «vikingemjød». 

 

Referent Roar Bredal 

 

LINK til Midgard  Vikingsenter 

https://vestfoldmuseene.no/midgard-vikingsenter

